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Úvodník 1

Vážení spoluobčané, čtenáři zpravodaje, dámy a pánové,

opět se vám dostává do rukou nové číslo obecního zpravodaje a já bych chtěl
všem, kdo jej budou číst, říci něco málo z dění na našem úřadě a trochu více
přiblížit připravované investiční akce v naší obci.
Několik minulých příspěvků věnoval nový místostarosta a tak po chvíli pauzy

přišla zase řada na mě a tak mi věnujte chvilku času.
Přes zimní období se připravovala velká čast projektů, aby se mohly v letošním

či příštím roce zahájit a také zkolaudovat. Jedná se hlavně o projekty spadající
do režimu průmyslová zóna Kvasiny-Solnice a je potřeba vám přiblížit průběh
těchto akcí:
• Inženýrské sítě v sídlišti na Zámecké ulici. Jedná se o území zhruba pro 90
rodinných domků s kompletním vybavením. Po předběžných propočtech před
vypsáním výběrového řízení na dodavatele stavby náklady bez DPH dosáhly
částku 55 mil. korun. Část financí přislíbil Krajský úřad a část je schválena přes
Czechinvest. Zbývající finance bude nutno zajistit přes Ministerstvo průmyslu
a obchodu, formou přemístění volných financí z akcí, které se nestihnou z dů-
vodu průtahů se schválením územního plánu realizovat, a posílit tím finance
na Zámecké ulici. I přes všechny volné prostředky se nezajistí stoprocentní
pokrytí této akce. Bude nutné ji naplánovat na více roků a zajistit financo-
vání i z rozpočtu obce. Náklady pro představu na jednu stavební parcelu v
tomto území činí kolem 750 tis. Přepočteno na m2 asi 960,- Kč, a to v tom
není cena za nákup pozemku, projektové práce pro všechny stupně povolení
a geometrické plány. Po zdárném průběhu řízení na dodavatele stavby dojde
k jeho odsouhlasení a podpisu smlouvy, proto práce započnou v měsíci září a
do konce roku se provedou všechny hloubkové výkopy a položení sítí do po-
zemků. V dalších letech proběhne dokončení akce podle harmonogramu prací
a dostupnosti finančních prostředků.

• Inženýrské sítě v sídlišti pro 3 bytové domy. Zde již zvítězil v soutěži dodavatel
stavby i stavební dozor, vše je v usnesení z posledního zasedání zastupitelstva.
Práce započnou po podpisu smlouvy a vznikne investice kolem 7,5 milionu
pro celkem 60 bytů, které se budou stavět formou developerské výstavby. Část
kanalizačních stok navíc odvede splaškové odpady z již stávajících 4 byto-
vých domů a dojde k vyřazení současných způsobů čištění. Trochu nás brzdí
životní prostředí, které požaduje dešťové vody svést zvlášť mimo společnou
stoku přímo do řeky, aby se při deštích nezahlcovala nová kanalizace.

• Další stavba inženýrských sítí bude prováděna v lokalitě na Hamernici vlevo za
sjezdem ze silnice na Skuhrov nad Bělou. Zde probíhají stavební a povolovací
řízení pro výběr dodavatele stavby, která přesáhne částku 6 mil. korun. Po této
investici se provede parcelace území pro výstavbu bytových domů a rodinných
domků. Celá akce bude rovněž naplánována na dva roky z důvodu financování.
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Úvodník 2

• V současné době spouštíme opravu dvou menších kanalizací v Kvasinách od
mostu ke Škodovce. Zde proběhne oprava propadlé kanalizace a výstavba no-
vého vodovodu pro závod Škoda Auto, ještě předtím, než bude dokončena
oprava ulice Zámecká, která se nedodělala z těchto důvodů loňský rok. Druhá
oprava a změna vypouštění nastane v problémovém úseku u bývalého mlýna
u Sedláčků, kde se provede zvětšení kapacity potrubí s možností odlehčení v
případě prudších i krátkodobých dešťů přímo do řeky a nedojde k zahlcení
kanalizace. Ostatní běžné splaškové vody budou odváděny a propojeny do vy-
budované kanalizace v hlavní silnici.

• Určitě také registrujete zahájení prací na rekonstrukci komunikace Solnice -
Skuhrov nad Bělou, která je z větší části přes naši obec. Po probíhajících
pomocných a přípravných pracích mimo těleso komunikace (opěrné zdi, pro-
pustky, záhozy, nábřežní stěny, příkopy, kácení stromů) proběhne celková vý-
měna povrchu vozovky. Termín prací se trochu zdržel na zjištěných malých
únosností výkopů po kanalizaci, ale probíhají zkoušky, které prokáží, zda je
to v pořádku, nebo se budou muset přijmout taková opatření, aby si výkop
pod cestou nemohl sedat a nevznikly dodatečné reklamace. Nová komunikace
by měla být hotova v září 2009. Celá stavba je hrazena z krajských peněz a
investorem je SÚS Rychnov nad Kněžnou. Při této akci obec plánuje položit
obrubníky podél komunikace před Ústavem sociální péče, aby se vylepšila si-
tuace pro zastavování autobusových spojů pro zaměstnance, klienty a občany
obce. Vznikne zde chodník a zálivy pro dvě protilehlé zastávky. Celý chodník
po obci se nyní budovat nebude z důvodu velké finanční náročnosti akce a
vzhledem k potřebě přeložení některých úseků plynovodu, který je přímo pod
obrubníky. Rovněž musí proběhnout zahájená jednání o prodeji pozemků pro
chodník, které nejsou v našem vlastnictví.

• Některé dlouhodobé záměry se pokoušíme řešit s odborníky, ale ani zde nenalé-
záme řešení. Týká se to dokončení přeložky komunikace II/321, druhé etapy od
parkoviště Škoda do obce Kvasiny. Situace je jasnější v tom, že se nepodařilo
najít jinou možnost, než opravit stávající průjezd obcí, při zachování součas-
ných parametrů šířky vozovky. Cesta nebude mít potřebné rozměry, a proto
ji nebude možné zařadit do sítě jako druhou třídu, ale naskýtá se možnost
propojit současnou cestu u nádraží s parkovištěm přes manipulační plochu, a
umožnit tak zajíždění aut při obsazení parkovacích míst před starou vrátnicí.
Přitom bude potřeba dodržet všechny bezpečnostní prvky a dopravní omezení.
K tomuto uvítáme jakoukoli diskusi s občany.

• Dlouho se řeší také náhradní bydlení pro lokalitu ”Bílých domů”. Přestože je
vyjednávací tým lidí ochoten vždy požadavky prověřit, nelze tak dělat doneko-
nečna. Stojí to velké úsilí lidí, kteří mají na starosti i jiné důležité akce a toto
všechny brzdí v konání dobrých věcí pro ostatní spoluobčany. Přál bych všem,
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Úvodník 3

aby měli své nové byty, ale jen takové, jaké si skutečně zaslouží svým přičině-
ním, a ne navyšováním nereálných požadavků, nebo hledáním viny u souseda.
Věřím, že se toto v krátké době vyřeší a budeme se věnovat záležitostem, kde
vynakládaný čas bude prospěšný ostatním občanům, kteří nás podpoří alespoň
dobrým slovem nebo dobrým nápadem.

• Určitě ještě stojí za zmínku akce protipovodňové ochrany, která se vypro-
jektovala a podala k žádosti o dotaci na vybudování pravobřežní opěrné zdi
připravované ve spodním úseku řeky od mostku u Prokopů a propojení ke
Klugerom. Jedná se o klasickou kamennou zeď vetknutou do betonu, která
bude sloužit jak pro rychlejší odvádění vody z této lokality, která byla nejvíce
zasažena povodní v roce 1998, tak hlavně k ochraně rodinných domků podél
břehu a v neposlední řadě zpevnění a ochrany břehu vedle místní komunikace.
Celá akce je podána k ministerstvu, aby se získala dotace, která bude finan-
covat všechny práce za spolupůsobení Povodí Labe jako investora a obce jako
spoluinvestora na dofinancování chybějících financí. Po obdržení informace o
získání dotace vás budeme informovat o dalším časovém postupu akce.
Tento výčet není zcela konečný, určitě by se dalo vzpomenout i na menší akce,

které se dělají s časovou posloupností, jak je zrovna potřeba, ale ty vy všichni
vidíte, nebo kolem nich chodíte, a tak své povídání o plánech obce končím.
Nekončí ale můj článek, který musím doplnit o několik postřehů ze setkávání

s vámi náhodně nebo na úřadě a různých jednáních. To všechno, co jsem se snažil
napsat, vzniklo proto, že se lidé přestali zajímat o dění v obci. Spíše se shánějí
nějaké drby jako u novinářů, ono se to pak lépe prodává dál a každý si k tomu
něco přidá. Už máme takovou povahu.
Já mám k vám jedno přání: když nevíte, jak to je, tak o tom nemluvte, jako

by to byla pravda a ještě lépe to překryjete tvrzením jedna paní povídala (určitě
má jméno a rádi ji vyjasníme, co chce vědět). „Ono se po obci říkalo, já jsem
slyšel, že je to tak a tak. . .ÿ Pokud se to týká věcí, které řešíme na úřadě a chcete
ty správné odpovědi na vaše otázky, budete muset přijít za námi a všechno se
vám vysvětlí, jak to doopravdy je.
Uvedu jeden příklad: Zámecká ulice „ona tam je špatně udělaná kanalizace a

tak se tam musí kopat ještě jednou (oni to musí předělat)ÿ.
Několik z vás se zeptalo, jak zní pravda a odpověď zněla: Protože se má dělat

nový povrch komunikace je nutné v předstihu položit další „novouÿ kanalizaci pro
dešťovou vodu, která zabezpečí odtok všech srážek z území, které se má zastavět
novou bytovou výstavbou. Tato stoka skončila v příkopě a bude se na ni napojovat
ještě další pokračování, až se zahájí celá akce. Takže nebylo nic špatně, ani málo
hluboko, prostě se tam dávala ještě jiná trubka, aby se nemusela opravená cesta
po roce kopat znova. Už je to jasný!?
A to tak máte se vším a i já, pokud mám o něčem pochybnosti, nejasnosti,
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Obec informuje 4

tak se jdu zeptat, zda to tak doopravdy je a hned víte, jak máte tu danou věc
vysvětlit.
Už se mně stalo, že se lidé ptají i na celkem soukromé záležitosti, které si

ověřují, a chtějí vysvětlení. Těch si ale vážím proto, že jsou přímí a chtějí vědět,
jak to je. Ty, co předávají dál jen klepy, a schválně pomlouvají, aniž by pátrali
po pravdě, odrážejí současný trend společnosti, která je dost jiná než před 15
lety. Zde bych pouze uvedl, že rozhodně neplánujeme změnit bydliště (jsou oka-
mžiky, kdy bych to udělal hned), ale zůstávám dál Kvasiňákem a budu řešit vaše
problémy, žádosti i starosti tak, jak by to měl starosta dělat v každé obci.
Takže trochu povzbuzení do dalšího vašeho počínání, vám čtenářům zpravo-

daje, ochranu před nenadálými překážkami vyprošuje a v roce desátého smutného
výročí od katastrofálních povodní, hlavně hodně zdraví všem v Kvasinách přeje

Pavel Ulrich, starosta

Zápisy ze zasedání zastupitelstva

Zápis
z 10. zasedání Obecního zastupitelstva Kvasiny
konaného dne 7. 4. 2008

Místo konání: U Zlatého soudku
Termín: 7. 4. 2008 v 17.00 hodin
Přítomno: 11 členů obecního zastupitelstva
Nepřítomno: Mgr. Markéta Holíková, Jaromír Novotný, Josef Štěpánek, Aleš Va-
vera
Jednání řídil: p. Pavel Ulrich, starosta

Zasedání zahájil starosta pan P. Ulrich, který členy obecního zastupitelstva
přivítal a konstatoval, že schůze je usnášení schopná nadpoloviční většinou všech
členů zastupitelstva.
Zapisovatelkou z dnešního jednání je určena paní Šintáková.
Návrhová komise je určena ve složení: Mgr. Jana Podstavková, Jan Polívka
Zápis z jednání ověří: Iva Rýdlová, Petr Novotný

1. zahájení a schválení programu

Starosta P. Ulrich přečetl program zasedání dle jednotlivých bodů a vyzval
členy ZO, aby uvedli případné připomínky k takto navrženému programu. Pan
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RNDr. O. Štěpán požádal, aby mohl na začátku zasedání podat informaci o firmě
UPSollution, která bude prezentovat svůj záměr 24. dubna v Kulturním domě
v Kvasinách. Na setkání budou zodpovězeny veškeré dotazy o tomto záměru.
Dále předal slovo paní J. Krucké, která dodala, že 24. dubna se bude konat také
beseda s panem Kučerou. Plakáty budou teprve připraveny. Starosta poděkoval
za příspěvek a nechal hlasovat o schválení programu.
Usnesení: ZO schvaluje upravený program zasedání Hlasování: usnesení bylo

přijato 11 hlasy

2. kontrola minulého usnesení + zápisy z rady obce

Starosta P. Ulrich informoval o plnění usnesení z minulého zasedání Zastupi-
telstva Obce Kvasiny, které se konalo 25. února 2008 v Požární zbrojnici.
Zastupitelstvo schválilo rozpočet na rok 2008, který je v příjmech i ve výdajích

vyrovnaný v celkové výši 16 mil. Kč prodeje pozemků na ulici Zámecká jednotli-
vým zájemcům budoucí převzetí Protipovodňového opatření - Opěrná zeď vod-
ního toku Bělá přejde do majetku obce poskytnutí prostředků na dofinancování
tohoto stavebního záměru, na tuto akci bylo požádáno 31. března o grant kupní
cenu na pozemek pro bytový dům ve výši 3.000,- Kč/m2, smlouvu o smlouvě bu-
doucí a vyvěšení záměru prodat tento pozemek na úřední desce obecně závaznou
vyhlášku Obce Kvasiny č. 1/2008, o stanovení systému shromažďování, sběru,
přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů a nakládání se
stavebním odpadem na území obce Kvasiny
obecně závaznou vyhlášku Obce Kvasiny č. 2/2008, kterou se upravují pravi-

dla pro pohyb psů na veřejném prostranství. Starosta P. Ulrich konstatoval, že
byla schválena chybná vyhláška. Při kontrole na Odboru dozoru a kontroly byly
zjištěny nedostatky. A to v čl. 3 odst. 4, kde je vlastníkovi psa nebo jiné osobě sta-
novena povinnost neprodleně odstranit z veřejného prostranství znečištění způ-
sobené psími výkaly a to vložením do vlastních sáčků a následně zneškodnit jako
komunální odpad. Toto ustanovení odporuje zákonu a bylo ho nutné z vyhlášky
vypustit. Dále byly zjištěny nedostatky v článku 5, kde jsou vlastníkovi psa nebo
jiné osobě, které byl pes svěřen, ukládány povinnosti pravidelně docházet se psem
na očkování a v případě, že pes pokouše jinou osobu, musí psa nechat neprodleně
vyšetřit na vzteklinu a toto potvrzení předat poškozené osobě. Tento odstavec je
upraven v zákoně o veterinární péči a bylo ho nutné vypustit. Starosta P. Ulrich
vyzval členy ZO, aby hlasovali o takto upravené vyhlášce č. 3/2008.
Paní I. Rýdlová upozornila na volné pobíhání psů za KD a OÚ a uvedla, že

to není vhodné prostranství určené pro volné pobíhání psů. Na tuto připomínku
starosta P. Ulrich vysvětlil, že se nejedná o prostranství za KD a OÚ, ale o obecní
prostor na strání za KD a OÚ.
Usnesení: schvaluje obecně závaznou vyhlášku Obce Kvasiny č. 3/2008, kterou
se upravují pravidla pro pohyb psů na veřejném prostranství.
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Hlasování: usnesení bylo přijato 11 hlasy
Směrnice na rok 2008, změny byly do směrnic zapracovány, směrnice byly

vytisknuty a podepsány nákup služebního osobního vozu do výše 300 tis. Kč. Byl
zakoupen referenční vůz Škoda Auto za 255 tis. Kč. koncept Územního plánu SU
vyvěšení záměru prodeje obecních pozemků
Zastupitelstvo dále projednalo přípravy výročí 465 let založení obce. Dostalo

informace k možnostem nákupu hasičského auta a k realizaci pozemkových úprav.
Dále starosta P. Ulrich vyzval členy ZO, aby uvedli případné připomínky k

zápisům z Rady Obce. Každý člen ZO obdržel zápisy k prostudování.
K plnění usnesení z minulého zastupitelstva a k zápisům Rady Obce nikdo

žádné připomínky neměl.
Usnesení: ZO bere na vědomí kontrolu minulého usnesení a zápisy rady obce
Hlasování: usnesení bylo přijato 11 hlasy

3. Převod zůstatku hospodaření ZŠ Kvasiny za rok 2007

Starosta pan P. Ulrich uvedl, že 29. února byla na obec podána žádost od ře-
ditele Základní školy Kvasiny pana V. Kalouse o převod financí ve výši 1.525,40
Kč do rezervního fondu školy. Máme dvě možnosti. Buď ponecháme tento zůsta-
tek základní škole a určíme jeho využití, nebo budou tyto finance poslány na účet
obce jako vracení dotace z roku 2007.
Pan J. Polívka se optal, jak může vzniknout zůstatek na stravování ve školní

jídelně, i když je to pouze ve výši 46,86 Kč. Paní L. Petrová ze školní jídelny
vysvětlila, že tento rozdíl vznikl důsledkem zaokrouhlování.
Pan J. Polívka dále uvedl, že tedy tento rozdíl vzniklý na stravování musí být

využit na stravování a nemůže se převést na účet školy pro jiný účel a navrhl
peníze využít na účel stravování.
V 17.30 hodin příchod pana A. Vavery.
Pan P. Ulrich navrhl, aby tento hospodářský výsledek byl použit na potřeby

školní jídelny.
Usnesení: ZO schvaluje převedení zůstatku hospodaření ZŠ Kvasiny roku 2007
ve výši 1.525,40 Kč do rezervního fondu ZŠ Kvasiny na provoz školní jídelny
Hlasování: usnesení bylo přijato 10 hlasy, hlasování se zdržel: A. Vavera, J.
Krucká

4. Diskuse k analýze úbytku žáků v ZŠ Kvasiny

Starosta pan P. Ulrich uvedl, že ředitel základní školy byl požádán Radou
Obce o vypracování analýzy a předal mu slovo. Pan V. Kalous poděkoval za
slovo a přečetl analýzu, kterou vypracoval.
Starosta pan P. Ulrich otevřel k danému bodu diskusi a požádal členy ZO,

aby k uvedenému bodu vznesli své připomínky.
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Pan V. Petr uvedl, že minimálně před týdnem proběhlo v médiích, že ministr
školství chce zrušit vyhlášku stanovující počet žáků. Obec s takovýmto rozpočtem
by v tomto případě nemusela mít problém s příspěvkem na chybějící počet žáků.
RNDr. O. Štěpán jako předseda finančního výboru upozornil, že naše obec

doplácí na jednoho chybějícího žáka mnohem více než okolní obce. Chybějící žáci
nás stojí spoustu peněz. Když se v něčem omezíme, budeme mít na ně finance.
Požádal ředitele Základní školy o zpracování analýzy, aby se zjistilo, jaké důsledky
by mělo vytvoření trojtřídní školy. Na školu nedoplácí Obecní úřad, ale Obec, tzn.
každý z nás. Upozornil na skutečnost, že se nejedná o zrušení školy. Jestliže škola
v obci bude, bude nás to něco stát. Zdůraznil, že informuje pouze o finančních
věcech, o sociálních věcech informují jiní.
Pan V. Petr uvedl, že bychom se mohli pokusit dát rodičům najevo, že napří-

klad dalších 10 let jsme schopni školu dofinancovat.
Pan RNDr. O. Štěpán všechny zastupitele upozornil, že se musíme držet vo-

lebního období. Takový slib se může schválit pouze do konce volebního období.
K tomuto starosta P. Ulrich uvedl, že nejsme schopni schválit, že budeme

školu dofinancovávat do konce volebního období Nejsme schopni usnést se na
základě dnešních podkladů a navíc schválit dofinancování na 2,5 roku dopředu.
Místostarosta J. Tkadlec doplnil, že bude potřeba vypracovat hlubší analýzu,

v jejímž závěru bude jasné, co je třeba podniknout ze strany obce a ze strany
učitelů.
Pan L. Beneš upozornil, že změna školy ze čtyřtřídní na trojtřídní by měla

mnohem hlubší dopad. Děti by přešly do okolních škol. Jednou z možností by
bylo svolat obyvatele, aby vyjádřili svůj názor.
Pan J. Lukavský se optal, jaké jsou rozdíly ve financování škol mezi malými

obcemi. Nelze srovnávat mezi kvasinskou školu a školami ve městě. Na tento dotaz
starosta P. Ulrich uvedl, že se opět bude porovnávat neporovnatelné. Záleží na
řediteli školy, zda obec doplácí na chybějící žáky.
Paní Zajíčková uvedla, že záměrem každé obce je školu udržet. Stále se mluví

o rozvoji obce, ale to se týká kromě výstavby také školství. Řekla, že to v ní budí
dojem, že je záměrem školu zrušit. Musíme se snažit rodiče motivovat.
Pan Ing. V. Brandejs znovu uvedl, že úkol, který rada dala panu řediteli,

nebylo zrušení školy, ale vypracování analýzy. Analýza, kterou pan ředitel při-
pravil, je pouze konstatování stavu, že většina obyvatel by byla proti přechodu
na trojtřídní školu. Navrhl zkusit rozebrat to, proč děti chodí do jiných škol.
Paní Zajíčková se optala, proč se nepostaví v obci mateřská škola, když se

plánuje výstavba nových bytů, bude zde i více mladých rodin s dětmi. Starosta
P. Ulrich uvedl, že provoz školky a samotné budování je nákladné. Padl by na to
celý letošní rozpočet.
Pan D. Zounar uvedl, že on sám musel přemlouvat své dva syny, aby nastoupili

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 42/2008



Obec informuje 8

do Základní školy v Kvasinách. Chtěli jít do Skuhrova z důvodu, že tam mají
kamarády, se kterými tam chodili do školky.
Pan V. Petr dále doplnil, zda by nestálo za pokus vyvolat jednání s ředitel-

kou Mateřské školy v Solnici o tom, aby kvasinské děti mohly být samostatně v
jednom oddělení. ÚSP má k dispozici mikrobus, dala by se sjednat i doprava dětí
do školky. Starosta pan P. Ulrich uvedl, že potřebuje mít návrhy písemně.
Pan L. Beneš se optal, zda někdo navrhl obyvatelům bydlícím na kraji obce

možnost dopravy do školy. Jde jen o ochotu o něčem takovém jednat. Starosta pan
P. Ulrich odpověděl, že pokud budeme vědět o určitých dětech, může se jim tato
možnost nabídnout. Pan V. Petr uvedl, že z analýzy je patrné, že počet žáků bude
mít stoupající tendenci, ale s otazníkem. Můžeme jim nabídnout dopravování do
školy. Budeme doufat, že rodiče na to přistoupí.
Pan Žid se optal, zda tato diskuse vznikla na základě toho, že v rozpočtu

nejsou na školu peníze? Starosta P. Ulrich odpověděl, že se nejedná o to, že by v
rozpočtu nebyly peníze, v rozpočtu se bude i navyšovat.
Pan Žid uvedl, že když vznikne trojtřídní škola, půjdou jejich dcery do Zá-

kladní školy do Skuhrova. Starosta P. Ulrich přečetl přehled financí, které byly
investovány do Základní školy v Kvasinách od roku 2002 a z něhož vyplývá, že
škola financuje bohatě.
Pan RNDr. O. Štěpán uvedl, že obec jako taková nesvede nic. Iniciativa musí

být ze strany školy a občanů. Jakým způsobem zvrátit rozhodnutí rodičů, aby své
děti do kvasinské školy nedávali? Je potřeba s lidmi mluvit. Obec může iniciativu
občanů podpořit finančně.
Pan L. Beneš se optal, zda může zastupitelstvo rozhodnout o tom, že obec je

schopna podporovat školu do konce volebního období. Pro učitele je to důležité.
Pan ředitel učitelům oznámil, že ten, kdo si najde do konce května nové pra-
covní místo, mu situaci ulehčí, protože na radě obdržel úkol vypracovat analýzu,
finanční a morální dopady.
Starosta P. Ulrich konstatoval, že rada pověřila pana V. Kalouse úkolem vy-

pracovat analýzu, není tedy důvod, aby si jeden z učitelů hledal nové pracovní
místo. K této připomínce pan V. Kalous odpověděl, že mu to řekl pan RNDr. O.
Štěpán. Pan RNDr. O. Štěpán však uvedl, že panu řediteli položil pouze otázku,
zda se trojtřídní škole dá vyhnou. Pan Kalous na to odpověděl, že si není jistý,
ale je zde reálná možnost.
Paní Zajíčková se optala, v čem spočívá rozvoj obce. Na tento dotaz starosta

pan P. Ulrich uvedl, že největší prioritou je bydlení, dále kultura, sportovní vyžití
a školství.
Starosta pan P. Ulrich poprosil návrhovou komisi k předložení jednotlivých

návrhů na usnesení. Dále konstatoval, že o jednotlivých návrzích se bude hlasovat
jednotnotlivě.
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Pan V. Petr dále uvedl, že pokud požadujeme po škole vytvoření přesné ana-
lýzy, musíme dát škole podklady o dalším rozvoji obce. Zpracovat kolik bude v
obci obyvatel a mladých rodin.
Usnesení: ZO ukládá vedení školy do 15.5. dopracovat analýzu školy o porovnání
náročnosti financování trojtřídní a čtyřtřídní školy a analýzu doplnit o všechny
argumenty podporující zachování čtyřtřídní školy.
Hlasování: usnesení bylo přijato 10 hlasy, hlasování se zdržel: A. Vavera, V. Petr
Pan V. Petr chtěl, aby ZO dalo jasný signál o podpoře školy. Navrhl schválit

usnesení závazného stanoviska ZO o dofinancování chybějících žáků do konce
volebního období. Na tento návrh RNDr. O. Štěpán uvedl, že takové usnesení
nemůže být přijato. Po odsouhlasení už nemůžeme vzít toto usnesení zpět. Pan
V. Petr uvedl, že můžeme v tomto usnesení určit výši částky na dofinancování.
Starosta pan P. Ulrich navrhl přesunout toto usnesení na další jednání ZO, až
budeme mít k dispozici podrobnější informace. Pan ředitel V. Kalous prozatím o
žádné dofinancování ani nepožádal. Nemůžeme tedy jednat o schválení na příští
školní rok.
Pan RNDr. O. Štěpán dále uvedl, že paní Fléglová vypracovala panu řediteli

V. Kalousovi chybný výpočet a navrhl také přesunutí tohoto bodu na další jednání
ZO.
Pan V. Petr přečetl další návrh na usnesení.

Usnesení: ZO bere na vědomí zájem obce udržet v Obci Kvasiny Základní školu
ve čtyřtřídní formě.
Hlasování: usnesení bylo přijato 11 hlasy, hlasování se zdržel: P. Ulrich
Pan V. Kalous dále uvedl, že do konce května musí být o škole rozhodnuto.

Na tuto připomínku starosta pan P. Ulrich reagoval, proč musí být rozhodnuto
do konce května. Pan V. Kalous konstatoval, že na radě mu byl dán termín,
že do konce května musí někoho propustit. Starosta pan P. Ulrich oponoval,
že požadovali pouze analýzu a pan RNDr. O. Štěpán uvedl, že ředitel musí na
základě analýzy sám rozhodnout, co bude nejlepší pro děti a školu.
Usnesení: ZO bere na vědomí, že Městský úřad, Odbor školství, kultury a tě-
lovýchovy, doporučuje řediteli Základní školy Kvasiny přejít ze čtyřtřídní formy
na trojtřídní.
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy

5.Výběr dodavatele na výstavbu kanalizace C1 a C3

Starosta P. Ulrich vysvětlil, že se jedná o kanalizaci směrem od mostu ke
Konzumu do zatáčky k Vaverovým, kde je propadlé potrubí z kamene, tj. C1. Dále
se jedná o kanalizace C3 - odlehčovací část kanalizace pod Novotnými směrem k
mostu u čp. 129. Výpočty bylo prokázáno, že při abnormálních deštích by měla
voda odtéci. Vše bude provedeno v souladu na základě nabídek. Máme nabídky
od dvou firem.
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1.firma VCES a.s. v ceně 1.735.280,- Kč
2.firma AQUA SERVIS a.s. v ceně 1.887.395,- Kč
Firmy byly informovány o tom, že se bude budovat i vodovod. Cílem dnešního

usnesení je určení pořadí firem a odsouhlasení vítěze. Akce bude realizováno v
květnu až červnu.
Pan V. Petr se optal, zda se voda nebude u jejich domu zpomalovat? Pan

J. Tkadlec uvedl, že projektant z firmy VIS byl zaveden přímo na místo a na
základě toho provedl výpočty. Předpokládá tedy, že výpočet je správný.
Obě firmy předložily smlouvu o dílo a splnily všechny podmínky výběrového

řízení. U nabídek rozhoduje cena. Firma, která bude vybrána, bude zároveň vy-
zvána k podpisu smlouvy o dílo. V případě, že smlouva nebude podepsána do
30-ti dnů, bude vyzvána druhá firma.
Pan P. Baran se optal, zda se plánuje odlehčení kanalizace u křížku. Na tento

dotaz starosta P. Ulrich odpověděl, že kdyby se měly pokládat truby po celé obci,
které by pojmuly 50-ti letou vodu, nebylo by to možné ani vyprojektovat. Jedná
se o 300 m kanalizace, na které nejsou finance.
Pan V. Petr se optal, jak jsou firmy přesvědčeny o tom, že toto odlehčení

pomůže. Na tento dotaz starosta P. Ulrich odpověděl, že obě firmy podaly na-
bídky na projekt vytvořený firmou VIS z Hradce Králové, která se zabývá pouze
výstavbou kanalizací a vodovodů.
Usnesení: ZO schvaluje pořadí dodavatele na výstavbu kanalizace C1 a C3 v
tomto pořadí:
1.VCES a.s.
2.AQUA SERVIS a.s.
ZO pověřuje starostu podpisem smlouvy o dílo.
Hlasování: usnesení bylo přijato 10 hlasy, hlasování se zdržel: V. Petr, J. Krucká

6. schválení záměru prodat zastavěné pozemky pod č.p. 225, 226

Starosta P. Ulrich uvedl, že na financování výstavby Bílých domů jsou pro-
středky z Ministerstva financí. Všichni obyvatelé, kteří by se měli stěhovat, musí
mít stejné podmínky. Na Zámecké ulici budou vlastníky pozemku pod domem
a to, co bude okolo, si odkoupí za běžnou kupní cenu pozemku, tedy 200,-/m2,
pouze tři obyvatele budou mít okolní pozemek za 350,-/m2. Všichni, až na jed-
noho s tímto návrhem souhlasí. Na dnešním zasedání bychom měli schválit vy-
věšení záměru prodat pozemkovou parcelu č.p. -220/2 o výměře 190 m2 a po-
zemkovou parcelu č.p. -240 o výměře 190 m2 za cenu á 55,- Kč/m2 dle odhadu a
dále schválit prodej těchto pozemků obyvatelům, bydlícím v bytech nad pozemky.
Dále starosta pan P. Ulrich vyzval členy ZO k diskusi.
Pan A Vavera se optal, zda po dlouholetém jednání s majiteli Bílých domů

bude tento problém už vyřešen. Starosta P. Ulrich odpověděl, že obyvatelé s
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tímto návrhem souhlasí. Od pana Mikeše bychom měli obdržet návrhy smluv k
nahlédnutí.
Dále se pan A. Vavera optal, kdy bude stavba zahájena. Starosta pan P.

Ulrich odpověděl, že termín zahájení stavby by měl být letos na podzim.
Usnesení: ZO schvaluje vyvěšení záměru prodat pozemkovou parcelu č.p. -220/2
o výměře 190 m2 a pozemkovou parcelu č.p. -240 o výměře 190 m2 za cenu á
55,- Kč/m2 dle odhadu. ZO schvaluje prodat pozemkovou parcelu č.p. -220/2 a
pozemkovou parcelu č.p. -240 všem lidem, kteří bydlí v bytech nad pozemky. ZO
schvaluje prodej pozemků na Zámecké ulici za doporučené ceny pro jednotlivé
obyvatele přestěhované z Bílých domů
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy

7. možnost vybudování obrubníku pro budoucí chodník

Starosta P. Ulrich konstatoval, že jedná o vybudování obrubníku v délce 1500
m. vyšlo by to na 700 až 800 tis. Kč, což je značná částka financí, kterou ne-
máme. V obci jsou však místa, kde by bylo nutné z hlediska bezpečnosti chodník
vybudovat.
Pan V. Petr se optal, zda by nebylo možné na tuto stavbu zajistit dotaci a

dále se optal, zda by vyasfaltování nevyšlo levněji. Starosta pan P: Ulrich uvedl,
že z důvodu umístění inženýrských sítí nebude vyasfaltování povoleno. Z dotace
budou už postaveny autobusové zastávky.
Pan RNDr. O. Štěpán uvedl, že nevíme, kolik by stálo vybudování obrubníku

po celém úseku. Obrubníky by měly být vybudovány určitě u zastávek, ale ne
tam, kde obruby nebudou podepřeny.
Usnesení: ZO pověřuje Radu Obce předložením nabídek jednotlivých firem na
vybudování obrubníku a dlažby u zastávek na příštím jednání ZO.
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy

8. výkup pozemku od nového vlastníka na Zámecké

Starosta P. Ulrich vysvětlil, že pan Miroslav Otman, který si od nás koupil
pozemek č. 405/51 na Zámecké ulici, požádal o zpětné odkoupení tohoto po-
zemku. Při prodeji tohoto pozemku jsme zaplatili daň z převodu nemovitosti.
Při zpětném odkoupení navrhujeme kupní cenu snížit o tuto daň.
Usnesení: ZO schvaluje výkup pozemku č. 405/51 od pana Miroslava Otmana
zpět a od kupní ceny odečíst částku zaplacenou na dani z převodu nemovitosti
ZO pověřuje starostu podpisem smlouvy
Hlasování: usnesení bylo přijato 11 hlasy, hlasování se zdržel: A. Vavera

9. schválení prodeje nabízených pozemků

Starosta pan P. Ulrich uvedl, že se jedná o pozemek, který je potřeba na
vybudování chodníků. Jako náhrada majiteli za tento pozemek by bylo provedeno
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nové oplocení v délce 90 m. Na výstavbu tohoto plotu jsme obdrželi dvě nabídky,
které byly cenově zhruba stejné. Oplocení by vyšlo na 50 tis. Kč + DPH.
Pan v. Petr se optal, zda by nebylo možné nechat toto oplocení vybudovat

zaměstnanci Obce. Starosta pan P. Ulrich odpověděl, že není schopen říct, zda
by oplocení bylo provedeno profesionálně. Dále pan V. Petr uvedl, že podobné
jednání bylo provedeno před lety, kde byl problém pozemek od majitelů získat.
Starosta pan P. Ulrich k tomuto dodal, že s majiteli tohoto pozemku by byla
uzavřena smlouva o smlouvě budoucí.
Usnesení: ZO pověřuje starostu uzavřením smlouvy o smlouvě budoucí kupní
za náhradu za pozemek.
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy

10. schválení nabídek na odkupy pozemků

Starosta pan P. Ulrich uvedl, že proběhlo jednání s majitelem pozemku, dědi-
cem po panu Majznerovi, na Ještětické směrem k okálům pod komunikací. Podle
znaleckého posudku je cena pozemku 17.110,- Kč.
Usnesení: ZO schvaluje nákup pozemku na Ještětické směrem k okálům pod
komunikací, ZO pověřuje starostu podpisem smlouvy
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy
Dále starosta P. Ulrich uvedl, že se jedná o schválení prodeje pozemků paní

Kadeřávkové o velikosti 126 m2, panu Plíštilovi o velikosti 348 m2 a dále o prodej
dvou pozemků na Zámecké ulici, a to panu Brichovi a panu Vaverovi. Záměry o
prodeji těchto pozemků byly vyvěšeny na úřední desce.
Usnesení: ZO schvaluje nabídku na odkup pozemkové parcely č.p. 220/7 o vý-
měře 126 m2 panu Kadeřávkovi a pozemkové parcely č.p. 1301/2 o výměře cca
348 m2 panu Plíštilovi
ZO schvaluje prodej pozemků ulice Zámecká pro jednotlivé zájemce:

405/51 811 m2 Vavera
405/61 Brich
ZO starostu podpisem smluv.
Hlasování: usnesení bylo přijato 11 hlasy, hlasování se zdržel: A. Vavera

11. schválení nově stanovených odměn neuvolněným zastupitelům

Starosta P. Ulrich vysvětlil, že na základě nařízení vlády ČR č. 79/2008 ze
dne 25. února 2008 se mění odměny za výkon funkce členům zastupitelstva s
účinností od 1.4.2008.
Usnesení: ZO schvaluje měsíční odměny neuvolněných členů zastupitelstva s
účinností od 1.4.2008 podle nařízení vlády č. 79/2008 ze dne 25. února 2008 dle
návrhu.
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy

12. schválení úprav rozpočtu obce č. 1/2008

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 42/2008



Obec informuje 13

Starosta P. Ulrich předal slovo předsedovi finančního výboru panu RNDr.
O. Štěpánovi, který vysvětlil, že se jedná většinou o přesuny v položkách. Sta-
rosta pan P. Ulrich dále vysvětlil, že přímé daně ve výši 465 tis. Kč byly pouze
proúčtovány. Finance, které byly převedeny na kanalizaci jsou určeny cenou na-
bídek dodavatelů. V případě, že obdržíme dotaci z Krajského úřadu, vrátí se část
financí rozpočtu zpět.
Usnesení: ZO schvaluje úpravy rozpočtu č. 1/2008 navýšením v příjmech i ve
výdajích o 500.000 ,- Kč, ZO pověřuje správce rozpočtu zapracováním těchto
změn do rozpočtu.
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy

13. schválení závěrečného účtu obce a zprávy auditora za rok 2007

Zastupitelé měli podklady předem k dispozici. Roční zpráva byla vyvěšena na
úřední desce i na elektronické úřední desce po dobu 15-ti dní. Předseda finanč-
ního výboru pan RNDr. O. Štěpán uvedl, že kontrolu hospodaření obce provedl
Krajský úřad Královéhradeckého kraje, Odbor ekonomický.
Usnesení: ZO schvaluje závěrečný účet obce za rok 2007 a Zprávu o výsledku
přezkoumání hospodaření obce za rok 2007 bez výhrad
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy

14. různé

Výkup pozemků od Martinců na Zámecké ulici

Starosta P. Ulrich vysvětlil členům ZO, že máme zájem vykoupit pozemky na
Zámecké ulici, které jsou ve vlastnictví Martincových. Část těchto pozemků však
Martincovi už prodali. Cena za pozemky je zprůměrňovaná a činí 280,- Kč/m2.
Je třeba jednat o tom, zda zbývající pozemky vykoupíme a zda na to budeme
mít finance. Kupní cena za tyto pozemky by se dala uhradit i formou splátek,
můžeme si nechat vytvořit geometrický plán od pana Krska.

Oprava oplocení sportovního areálu

Starosta P. Ulrich uvedl, že opravu oplocení sportovního areálu by prováděla
firma REMING, se kterou už máme dobré zkušenosti. Pojistné plnění činí kolem
80 tis. Kč.
Usnesení: ZO schvaluje smlouvu s firmou Reming na opravu oplocení sportov-
ního areálu
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy

Výstavba vodovodu pro Škoda Auto

Starosta P. Ulrich uvedl, že firma Škoda Auto nás požádala o vstup na obecní
pozemky při výstavbě vodovodu, který posílí vodovodní řád v obci a bude napo-
jen na stávající vodovod.
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Pan A. Vavera se optal, zda to nebude mít vliv na tlak vody v budoucnu,
když škoda Auto se má rozšiřovat a zvyšovat výrobu. K této připomínce pan J.
Horák uvedl, že prozatím je voda dostačující.
Usnesení: ZO bere na vědomí použití pozemku při stavbě vodovodu pro Škoda
Auto Kvasiny.
Hlasování: usnesení bylo přijato 11 hlasy, hlasování se zdržel: J. Krucká
Starosta P. Ulrich poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání ZO

v 10.30 hodin.

Zápis

z 11. zasedání Obecního zastupitelstva Kvasiny
konaného dne 9. 6. 2008

Místo konání: Požární zbrojnice
Termín: 9. 6. 2008 v 18.00 hodin
Přítomno: 11 členů obecního zastupitelstva
Nepřítomno: J. Nosek, V. Petr, J. Štěpánek, J. Tkadlec
Jednání řídil: p. Pavel Ulrich, starosta

Zasedání zahájil starosta pan P. Ulrich, který členy obecního zastupitelstva
přivítal a konstatoval, že schůze je usnášení schopná nadpoloviční většinou všech
členů zastupitelstva.
Zapisovatelkou z dnešního jednání je určena paní Šintáková.
Návrhová komise je určena ve složení: Jan Polívka, Ing. Václav Brandejs
Zápis z jednání ověří: Mgr. Jana Podstavková, Jaroslava Krucká

1. zahájení a schválení programu

Starosta P. Ulrich přečetl program zasedání dle jednotlivých bodů a optal se
členů ZO, zda s navrženým programem souhlasí. Nikdo k navrženému programu
žádné připomínky neměl.
Usnesení: ZO schvaluje program zasedání.
Hlasování: usnesení bylo přijato 11 hlasy

2. kontrola minulého usnesení a činnosti rady obce

Starosta P. Ulrich informoval o tom, jak byla splněna usnesení z minulého
zasedání Zastupitelstva Obce Kvasiny, které se konalo 7. dubna 2008.
Dále vyzval členy ZO, aby uvedli případné připomínky k plnění usnesení z

minulého zasedání a také k zápisům z rady obce, které obdrželi všichni k prostu-
dování.
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K plnění usnesení z minulého zastupitelstva a k zápisům rady obce nikdo
žádné připomínky neměl.
Usnesení: ZO bere na vědomí kontrolu minulého usnesení a zápisy rady obce.
Hlasování: usnesení bylo přijato 11 hlasy

3. schválení dofinancování ZŠ Kvasiny na období 1-8/2008

Starosta P. Ulrich konstatoval, že ředitel Základní školy Kvasiny pan V. Ka-
lous doručil 14.5.2008 na Obec žádost o příspěvek ve výši 50.000,- Kč na platy
zaměstnanců a odvody z mezd na období leden až srpen 2008. Tato žádost o do-
taci byla projednána radou obce, která ji doporučila zastupitelstvu ke schválení.
Usnesení: ZO schvaluje příspěvek ve výši 50.000,- Kč na platy a odvody z mezd
zaměstnanců ZŠ na období leden až srpen 2008.
Hlasování: usnesení bylo přijato 11 hlasy

4. jmenování členů výběrové komise na funkci vedení školy Kvasiny

Starosta P. Ulrich informoval všechny přítomné o tom, že pan V. Kalous se
vzdal funkce ředitele Základní školy v Kvasinách ke dni 31.7.2008. Při výběru
nového ředitele musíme postupovat podle pokynů konkursního řádu, které jsou
uvedeny na webových stránkách Královéhradeckého kraje. Výběrová komise na
funkce vedení školy musí být sedmičlenná. Členové ZO obdrželi návrh na jmeno-
vání členů komise. V tomto návrhu však došlo k několika změnám. Starosta P.
Ulrich přečetl nový návrh na jmenování členů výběrové komise:

Česká školní inspekce: Antonín Kačírek PaedDr.
Krajský úřad Královéhradeckého kraje: Bc. Dagmar Anschlagová, náhradník
Mgr. Svatava Odlová
2 členové Rady Obce Kvasiny: Pavel Ulrich, náhradní Jaroslav Tkadlec; Ing. Vác-
lav Brandejs, náhradník RNDr. Otto Štěpán
učitelský sbor ZŠ Kvasiny: Mgr. Libor Beneš
školní rada: Dagmar Novotná
Městský úřad Rychnov nad Kněžnou, Odbor Školství, kultury, mládeže a tělový-
chovy: Ludmila Cabalková
Starosta P. Ulrich vyzval členy ZO, aby sdělili připomínky k navrženým čle-

nům komise. Nikdo k tomuto návrhu žádné připomínky neměl.
Usnesení: ZO schvaluje jmenování členů výběrové komise na funkci vedení školy
Kvasiny dle návrhu.
Hlasování: usnesení bylo přijato 10 hlasy, hlasování se zdržel: Ing. Václav Bran-
dejs

5. schválení převodu pozemků pod komunikacemi, které jsou v
majetku Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových, na

Obec Kvasiny
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Starosta P. Ulrich vysvětlil, že se jedná o bezúplatný převod zbytkových parcel
pod komunikací směrem od Prokopovy kovárny ke Štěpánkovým.
Uvedl, že jsme obdrželi další dopis od Úřadu pro zastupování státu. Obsa-

huje nabídku převodu pozemku pod komunikací mezi novými a starými bytov-
kami směrem od hlavní silnice k čističce odpadních vod p.č. 1056/21 a pozemku
p.č.1056/23 nacházejícího se pod čističkou odpadních vod.
Pozemky by byly převedeny bezúplatně, pouze pozemek nacházející se pod

čističkou odpadních vod bychom museli odkoupit za odhadní cenu.
Při výstavbě čističky odpadních vod patřil Úřad pro zastupování státu pod

Okresní úřad. Po vytvoření samostatného úřadu dochází k dořešení vlastnictví
pozemků.
Aby mohlo dojít k převodu, bude po nás Úřad pro zastupování státu požado-

vat podklady, že pozemky jsou užívány jako místní komunikace a dále, že čistička
odpadních vod je v našem vlastnictví.
Tento bod byl projednáván radou obce, která doporučila převody těchto po-

zemků ke schválení.
Usnesení: ZO schvaluje převod pozemků pod komunikace - pozemek p.č. 1056/21
a 1/3 pozemků p.č. 1242/1, p.č. 1242/5, p.č. 1242/6, p.č. 1242/12 od Úřadu pro
zastupování státu ve věcech majetkových bezúplatně a převod pozemku pod čis-
tičkou p.č. 1056/23 od Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových za
odhadní cenu.
Hlasování: usnesení bylo přijato 11 hlasy

6. smlouva o smlouvě budoucí na převod plynárenského zařízení
plánovaného na Hamernici

Starosta P. Ulrich uvedl, že smlouva o smlouvě budoucí na převod plyná-
renského zařízení s VČP je připravena a členové ZO obdrželi tuto smlouva k
prostudování. Dále uvedl, že kupní smlouva s VČP bude sepsána po kolaudaci
plynárenského zařízení, které tak přejde do vlastnictví VČP.
Pan P. Novotný se optal, zda je možné vyčíslit skutečné náklady stavby ply-

nárenského zařízení. Na tento dotaz starosta pan P. Ulrich odpověděl, že v tomto
případě bude cena výstavby a kupní cena přibližně stejná. Dále dodal, že Obec
by nebyla schopna se o takové zařízení postarat. Protože finance na tuto stavbu
nebudou z dotace, ale z rozpočtu obce, neplyne pro nás žádný závazek a toto
zařízení můžeme VČP prodat.
Usnesení: ZO schvaluje smlouvu o Smlouvě budoucí na převod plynárenského
zařízení plánovaného na Hamernici. ZO pověřuje starostu podpisem smlouvy o
smlouvě budoucí.
Hlasování: usnesení bylo přijato 9 hlasy, hlasování se zdržel: Jaromír Novotný,
Petr Novotný
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7. schválení smlouvy směnné na pozemky mezi panem Benešem a
Obcí Kvasiny

Starosta P. Ulrich informoval členy ZO, že se jedná o smlouvu směnnou mezi
Obcí Kvasiny a panem Benešem, která byla přílohou smlouvy o smlouvě budoucí
směnné. Tato smlouva se změnila pouze v detailech. V současné době chybí pouze
doplnit data a číslo usnesení zastupitelstva. Rodinný dům manželů Benešových
byl už zkolaudován. Připravuje se výstavba příjezdové komunikace.
Usnesení: ZO schvaluje smlouvu směnnou na pozemky mezi panem Benešem
Obcí Kvasiny. ZO pověřuje starostu podpisem smlouvy směnné.
Hlasování: usnesení bylo přijato 10 hlasy, hlasování se zdržel: RNDr. Otto Ště-
pán

8. výkup pozemku pro zajištění výstavby bytů na Zámecké ulici od
Martinců

Starosta P.Ulrich vysvětlil, že Obec má záměr vykoupit od Martincových po-
zemky pro výstavbu na Zámecké. Část těchto pozemků ale Martincovi už prodali
panu Noskovi. Starosta P. Ulrich rozdal všem členům ZO mapový podklad s
vyznačením pozemků, který jsou stále ještě ve vlastnictví Martincových.
Pan Martinec tyto pozemky prodává za velké finanční částky, za které si mo-

hou dovolit tyto pozemky kupovat pouze developery. Obec však není schopna za
takové ceny pozemky odkoupit. Martincovi nám pozemky nabídli za 320 Kč/m2.
Tato cena tvoří průměr ceny za plochy určené pro chodníky, hřiště atd. a ceny za
plochy určené pro bydlení. Na těchto pozemcích se také bude stavět přečerpávající
stanice vody a trafostanice.
Paní I. Rýdlová se optala, jakou mají pozemky ve vlastnictví Martincových

výměru. Na tento dotaz starosta P. Ulrich odpověděl, že se jedná o 13.230 m2.
Pan P. Novotný se optal, jaký by mělo přínos, kdyby tyto pozemky zainven-

tovala Obec a ne někdo jiný. Na tento dotaz Starosta P. Ulrich odpověděl, že
v současné době má Obec toto území ve stavebním povolení. Uskuteční se jed-
nání v Solnici, kde chceme docílit, aby finance, které byly plánovány na území
Bažantnice, byly přesunuty na Zámeckou. V rozpočtu Obce na to peníze nejsou.
Pan A. Vavera se optal, zda vlastníci pozemků nacházejících se za pozemky

Martincových by byli ochotni tyto pozemky prodat. Na tento dotaz starosta P.
Ulrich odpověděl, že tyto pozemky už nepatří do části A, ale tvoří už část B, na
níž se zatím stavět nebude.
Pan J. Novotný se optal, zda tím, že developer odkoupil část pozemků od

Martincových, byla by Obec nějak omezena. Starosta P. Ulrich odpověděl, že
jsou kontrolováni projektantem a stavebním úřadem. Typ domů musí splňovat
určité podmínky jako například sklon střechy.
Paní J. Krucká se optala, kde by se vzaly finance na výkup těchto pozemků.

Starosta P. Ulrich odpověděl, že nějaké finance získáme prodejem pozemku na
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nové byty ve středu obce, a to necelé 3 miliony, které dostaneme po zaměření
nemovitosti letošní rok. Dále se budou prodávat dvě parcely na Zámecké. A
pozemky, které by se vykoupily, by se také dále prodávaly. Proběhne také jednání
ohledně Bílých domů, kde bude rozhodnuto, zda se výstavba bude realizovat.V
případě, že by tato výstavba realizována nebyla, vrátily by se nám finance, které
do toho byly investovány.
Paní I. Rýdlová se optala, kolik peněz bude chybět, když se podaří převést

finance z Bažantnice. Starosta P. Ulrich odpověděl, že bude chybět DPH, ale
musíme také počkat až na nabídky jednotlivých firem.
Pan A. Vavera uvedl, že při nákupu pozemků za 320,- Kč/m2 bychom museli

tyto pozemky prodávat za 600,- Kč/m2. Starosta P. Ulrich ještě dodal, že kom-
pletní ZTV, které zůstává ve vlastnictví Obce, stojí na jednu stavební parcelu
700 tis. Kč.
Pan. A. Vavera řekl, že pokud pozemky vykoupí někdo jiný, můžeme mu

zakázat připojení na kanalizaci. K této připomínce starosta P. Ulrich uvedl, že to
není v naší kompetenci. Dále uvedl, že na Ještětické v katastru Solnice plánuje
developer výstavbu 24 bytů a požaduje kanalizaci. Starosta města Solnice pan
Kubíček navrhl trojdohodu mezi ním, Obcí Kvasiny a Městem Solnice. Pan J.
Novotný se optal, kudy by měla kanalizace na Ještětické vést. Starosta P. Ulrich
odpověděl, že by mělo dojít k napojení u okálů. Dále uvedl, že byty, které se mají
budovat na Ještětické jsou na území Solnice. Pokud se jim nepodaří vybudovat
je letos, příští rok už to nový územní plán nedovolí.
Pan RNDr. O. Štěpán řekl, že by se peníze na ZTV na pozemcích Martinco-

vých mohly použít na něco jiného. Starosta P. Ulrich uvedl, že pro nás je důležité
koupit pozemky, kde bude vybudována přečerpávající stanici vody a trafostanici.
Pan J. Novotný se optal, kdy budou ZTV vybudovány. Na tento dotaz starosta

P. Ulrich odpověděl, že v srpnu by mělo dojít k uzavření smlouvy s dodavatelem.
Pan RNDr. O. Štěpán se optal, zda jsou na Zámecké ještě nějaké parcely

volné. Starosta P. Ulrich odpověděl, že prozatím není prodaná parcela pro pana
Bricha a pana Vaveru.
Pan RNDr. O. Štěpán navrhl počkat s výkupem pozemků od Martincových

až po jednání s Bílými domy. V případě, že by se výstavba neuskutečnila, může
Obec volné pozemky prodat za vyšší cenu a ne za stejnou cenu jako je nakoupila.
Starosta P. Ulrich dále uvedl, že v srpnu bude další zasedání zastupitelstva, kde
by se mohlo o této věci rozhodnout.
Pan Ing. V. Brandejs řekl, že nemají v ruce žádný rozpočet na jednotlivé

plánované akce. Na tuto připomínku starosta Pavel Ulrich uvedl, že bude pověřen
finanční výbor vypracováním rozpočtů.
Pan A. Vavera projevil obavu, aby do té doby někdo Martincovy pozemky

nevykoupil. Jestliže potřebujeme přečerpávající stanici a trafostanice, jedná se o
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1/3 pozemku a se 3 stavebními parcelami. Na to pan RNDr. O. Štěpán odpověděl,
že se jedná o prodělek, prodej 3 stavebních parcel nám takové území nezaplatí.
Pan J. Novotný se zeptal, zda s přibývajícím počtem obyvatel rostou i příjmy

do obce a kolik je plánováno bytů v nových bytovkách ve středu obce. Na tento
dotaz starosta P. Ulrich odpověděl, že hranice počtu obyvatel je 1500. Příjmy na
jednoho obyvatele by potom vzrostly z 5 tis. na 6 tis. S počtem obyvatel však
rostou i náklady na údržbu obce. V nových bytovkách je plánováno 60 bytů.
Pan Ing. V. Brandejs navrhl, abychom jednali s Martincovými o možnosti

postupných výkupů, a potom se rozhodli.
Usnesení: ZO bere na vědomí informace o výkupu pozemku od Martinců pro
zajištění výstavby bytů na Zámecké. ZO pověřuje vedení obce jednáním s Mar-
tincovými o možnosti postupných výkupů pozemku pro zajištění výstavby bytů.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

9. schválení návrhu komise pro výběr dodavatele stavby ZTV BD

Starosta P. Ulrich uvedl, že všem členům ZO byla poslána tabulka plnění
hodnotících kritérii. Ze 7 oslovených firem předložilo nabídku 5 firem a přečetl
nabídkové ceny jednotlivých firem na stavbu ZTV BD:
STRABAG a.s. 7 697 109,0 Kč s DPH
STAVITELSTÍ Vamberk s.r.o. 8 208 179,4 Kč s DPH
REDOMO a.s. 8 873 477,8 Kč s DPH
BW - Stavitelství, s.r.o. 8 250 214,1 Kč s DPH
VCES a.s. 8 191 536,0 Kč s DPH
Dále přečetl závěrečné vyhodnocení, které je následující:

1.STRABAG a.s.
2.VCES a.s.
3.STAVITELSTVÍ Vamberk s.r.o.
Od Krajského úřadu obdržíme na tuto akci 7 milionů. Výstavba bude rozdě-

lena do dvou let. Letos plánujeme profinancovat 6 mil. a příští rok uskutečníme
další jednání s Krajským úřadem. Ceny u všech nabídek vycházejí ve skutečnosti
o trochu více.
50% veškerých nákladů připadá na výstavbu komunikací a právě z toho dů-

vodu připadá firma STRABAG a.s. jako nejvhodnější.
Pan P. Novotný se optal, zda jsou v této ceně zahrnuty i chodníky. Na tento

dotaz starosta Pavel Ulrich odpověděl, že tato cena zahrnuje i výstavbu chodníků.
Pan RNDr. O. Štěpán uvedl, že pořadí navržené výběrovou komisí se nedá mě-

nit, zastupitelstvo může tento návrh schválit nebo zamítnout a potom by muselo
celé výběrové řízení proběhnout znovu.
Usnesení: ZO schvaluje návrh komise pro výběr dodavatele stavby ZTV BD v
tomto pořadí:
1.STRABAG a.s.
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2.VCES a.s.
3.STAVITELSTVÍ Vamberk s.r.o.
ZO pověřuje starostu jednáním s firmou STRABAG a.s. o podpisu smlouvy o
dílo.
Hlasování: usnesení bylo přijato 10 hlasy, hlasování se zdržel: Iva Rýdlová
10. schválení návrhu komise na výběr stavebního dozoru ZTV BD
Starosta P. Ulrich konstatoval, že byly osloveny tři firmy na stavební dozor

na stavbu ZTV BD a to:
HAKUMA
V-STAV s.r.o.
INKA
Otevírání obálek proběhlo na jednání rady a jako nejvýhodnější finančně a

ohledně mandátní smlouvy byla vybrána firma V-STAV s.r.o. Tato firma pro nás
dělala stavební dozor na Základní škole v Kvasinách.
Pan P. Novotný se optal, zda máme možnost získat nějaké informace o kontro-

lách stavebního dozoru. Na tento dotaz starosta P. Ulrich odpověděl, že o každém
kontrolním dnu je vyhotoven zápis a vše je také zapisováno do stavebního deníku.
Se začátkem stavebních prací by byla zahájena i činnost stavebního dozoru.
Usnesení: ZO schvaluje návrh komise pro výběr stavebního dozoru ZTV BD v
tomto pořadí:
1.V-STAV s.r.o.
2.INKA
3.HAKUMA
ZO pověřuje starostu podpisem mandátní smlouvy.
Hlasování: usnesení bylo přijato 10 hlasy, hlasování se zdržel: Petr Novotný

11. schválení úprav rozpočtu obce č. 2/2008
Předseda finančního výboru pan RNDr. O. Štěpán členům ZO vysvětlil, že se

opět jedná pouze o přesuny mezi položkami a kapitolami. Celkový rozpočet se
nemění.
Pan P. Novotný uvedl, že v úpravách rozpočtu je přesun 100 tis. v kapitole

sportovní areál z položky Opravy do položky Investice a optal se, zda tento přesun
souvisí s bodem, který bude dnes projednáván. Starosta P. Ulrich vysvětlil, že
se to skutečně týká opravy sociálního zařízení na volejbale. Protože tyto opravy
přesáhnout 40 tis. Kč, jedná se o investici nikoli opravu. Proto musí být přesunuty
finance z položky opravy do položky investice, kapitola zůstává stejná.
Usnesení: ZO schvaluje úpravu rozpočtu obce č. 2/2008. ZO pověřuje správce
rozpočtu zapracováním změn do rozpočtu.
Hlasování: usnesení bylo přijato 11 hlasy
12. schválení závěrečného účtu Mikroregionu Rychnovsko a zprávy

auditora k hospodaření svazku obcí za rok 2007
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Starosta P. Ulrich konstatoval, že závěrečný účet Mikroregionu Rychnovsko
a zpráva auditora jsou vyvěšeny na úřední desce. V hospodaření svazku nebyly
nalezeny žádné nedostatky.
Usnesení: ZO bere na vědomí závěrečný účet Mikroregionu Rychnovsko a zprávu
auditora k hospodaření svazku obcí za rok 2007 bez výhrad.
Hlasování: usnesení bylo přijato 11 hlasy

13. schválení Smlouvy o zápůjčce území pro výstavbu autobusové
zastávky od Krajského úřadu zastoupeného SÚS RK

Starosta P.Ulrich vysvětlil, že Smlouva o zápůjčce území se týká výstavby
dvou zastávek u ÚSP v rámci Mikroregionu Bělá. Tato smlouva je především
nutná pro vydání stavebního povolení.
Pan P. Novotný projevil obavu, aby to se zapůjčeným územím nedopadlo

v budoucnu tak, jako s pozemky, které nám teď k převodu a odkoupení nabízí
Úřad pro zastupování státu. Starosta P. Ulrich odpověděl, že se jedná o pozemky
v majetku Krajského úřadu a ne v majetku státu. Pan RNDr. O. Štěpán ještě
dodal, že silnice je pro SÚS důležitá a není v jejich zájmu ji prodávat.
Usnesení: ZO schvaluje Smlouvu o zápůjčce území pro výstavbu autobusové
zastávky od Krajského úřadu zastoupeného SÚS RK. ZO pověřuje starostu pod-
pisem smlouvy o zápůjčce.
Hlasování: usnesení bylo přijato 11 hlasy

14. mandátní smlouva na opravu sociálního zařízení na volejbale

Starosta P. Ulrich vysvětlil, že Volejbalový klub AUTO ŠKODA Kvasiny nás
požádal o profinancování rekonstrukce sociálního zařízení pro ženy a muže na
volejbale. Celá tato akce byla vyčíslena na 73.661,- Kč s DPH. Tuto akci bude
provádět firma, která nám tento areál udržuje a vše bude provedeno do konání
velkých volejbalových soutěží, tedy do začátku prázdnin.
Pan A. Vavera se optal, zda nemůže dojít k tomu, že by se v průběhu stavby

objevila nějaká další závada, která bude muset být odstraněna a bude se muset
dofinancovat jako tomu bylo například v základní škole, kde bylo zjištěno, že
vodovodní trubky jsou zarostlé a musí se vyměnit. Na tento dotaz starosta P.
Ulrich odpověděl, že by se to nemělo stát.
Usnesení: ZO schvaluje mandátní smlouvu na opravu sociálního zařízení na
volejbale. ZO pověřuje starostu podpisem smlouvy mandátní.
Hlasování: usnesení bylo přijato 11 hlasy

15. diskuse

Pan V. Ešpandr se optal, kdy bude mít povinnost připojení na kanalizaci. Na
tento dotaz starosta pan P. Ulrich odpověděl, že poslední vyúčtování stočného
bude do konce května tohoto roku, potom bude stočné účtovat Aqua servis.
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Pan J. Novotný se zeptal, zda je počítáno s opravou komunikace na Hamernici.
Na tento dotaz starosta P. Ulrich odpověděl, že v rozpočtu je s opravou této
komunikace počítáno a dále uvedl, že je nutné předložit na Obec nabídku firmy,
která opravu provede.
Pan. P. Novotný se optal, zda bylo uvažováno o dostupnosti k Benešovým v

zimním období. Starosta P. Ulrich odpověděl, že tomuto úseku bude muset být
věnována větší pozornost, co se týká údržby.
Starosta pan P. Ulrich poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání

ZO v 20.45 hodin.

Závěrečný účet senátora

Vážení a milí voliči!

Můj šestiletý mandát senátorky Parla-
mentu ČR, ke kterému jste možná i vy
přispěli svým hlasem, letos na podzim
končí. Dovolte tedy, abych vám alespoň
krátce složila závěrečný účet.

Před 6ti lety jsem vám slibovala, že
v Praze budu hájit zájmy venkova a
toho jsem se snažila držet. Venkovská
problematika byla a je mou hlavní pri-
oritou a možná i proto jsem se stala
před čtyřmi lety předsedkyní Stálé ko-
mise Senátu pro rozvoj venkova, stejně
jako místopředsedkyní Spolku pro ob-
novu venkova ČR. Jsem ráda, že i mou
zásluhou se začalo vážně pracovat např.
na změnách rozpočtového určení daní
obcí apod. Starostové obcí a měst nejen
v mém volebním obvodu byli a jsou
mými hlavními partnery a je mi potě-
šením s nimi spolupracovat.

Slibovala jsem, že budu dohlížet na
to, aby Parlamentem ČR neprocházely
špatné a nedomyšlené zákony. Věřte, že
i to jsem se snažila, ale? Netušila jsem,
že zdravý selský rozum a logika věci v
Praze příliš nefunguje a stranická kázeň
je nade vše.

Ústavních stížností jsem se svými
kolegy spolupodepsala hned několik,
např. ve věci výše zmiňovaného roz-
počtového určení daní, odblokování cír-
kevních pozemků, vytěsnění drobných
akcionářů a dalších. Tím byl vytvořen
zejména potřebný tlak na to, aby se věci
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začaly řešit.

Nejen tím, že jsem 14 let předsed-
kyní Dobrovolného svazku obcí Region
Orlické hory, jsem se snažila pomáhat
Orlickým horám a Podorlicku, a to jak
v programech rozvoje, tak v propagaci
a dalších aktivitách.

Prezidenta Václava Klause jsem ne-
volila, avšak respektuji jej jako prezi-
denta České republiky. Snažila jsem se
prosadit přímou volbu. Stále si totiž
myslím, že každý občan naší republiky
by měl mít právo si sám volit svého pre-
zidenta (popř. starostu či hejtmana).

To je obhajoba základních tezí
mých slibů před 2. kolem senátních vo-
leb před šesti lety. Je nyní na vašem
zvážení, zdali jsem jako vaše senátorka
obstála. Na mých webových stránkách
www.domsova.cz se o mé senátní i mi-
mosenátní činnosti dozvíte podstatně
více.

Věřte, že jsem si stále vědoma od-
povědnosti vůči vám, voličům, a proto
se snažím svůj mandát vykonávat podle
svého nejlepšího vědomí a svědomí.
Jsem stále nestraník, ale přesto stra-
ním: slušnosti, čestnosti, poctivosti, od-
bornosti a spravedlnosti. Jsem nezá-
vislá, ale mé rozhodování závisí na svo-
bodě, jak té vnitřní, tak i té kolem mne,
na mém svědomí, smysluplnosti života,
práce a zejména na potřebě domluvit se
a spolupracovat.

Na podzim se pokusím svůj sená-
torský mandát obhájit. Kandiduji jako
nestraník za SNK ED, s podporou ma-
lých středových stran - Strana zelených
(SZ), Volba pro město (VPM), Unie
svobody (US), Strana pro otevřenou

společnost (SOS), LiRA a Hnutí za har-
monický rozvoj obcí a měst.
Jsem přesvědčena o tom, že Se-

nát odvádí kus dobré a poctivé práce,
není zbytečný a zaslouží si větší pozor-
nost. Měl by být protiváhou příliš zpo-
litizované Poslanecké sněmovně. Proto
přijďte volit! Nedopusťte, aby se volby
staly záležitostí jen velkých politických
stran a tudíž: „Nevolte levou ani pra-
vou, volte srdcem a hlavou!ÿ
Vaše senátorka Václava Domšová

Zprávy z naší školy

Sportovní úspěch kvasinské školy
(psali o nás i v novinách)

Družstvo žáků kvasinské školy se
27. května zúčastnilo atletických zá-
vodů Kinderiáda v Hradci Králové. Ob-
sadilo celkově 9. místo z 29 zúčastně-
ných škol Královéhradeckého kraje.

V jednotlivcích se Zuzana Holíková
umístila v kategorii děvčat z 2. tříd na
1. místě v běhu na 60 m a na 1. místě
ve skoku dalekém z místa.
Denisa Gunarová obsadila v katego-

rii děvčat 3. tříd 2. místo v hodu plným
míčem a 2. místo v běhu na 60 m.
Je to obrovský úspěch naší má-

lotřídní školy, která se neztratila
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mezi velkými školami Královéhradec-
kého kraje.

Okresní atletický trojboj

Školní družstvo atletů kvasinské
školy se týden po úspěchu v Hradci
Králové zúčastnilo 4. června atletického
trojboje v Kostelci nad Orlicí. Zopa-
kovalo velmi pěkné výkony a obsadilo
2. místo z 12 zúčastněných škol okresu
Rychnov nad Kněžnou.
Celkové pořadí nejlepších družstev:

1.místo - ZŠ Kostelec nad Orlicí
2.místo - ZŠ Kvasiny
3.místo - ZŠ Rychnov nad Kněžnou -
Javornická
4.místo - ZŠ Solnice
5.místo - ZŠ Rychnov nad Kněžnou -
Masarykova

Výsledky jednotlivců v trojboji:
(běh na 50m, skok daleký, hod míčkem)
3. ročníky:
1. místo - Denisa Gunarová
3. místo - Jakub Ponka

4. ročníky:
4. místo - Denisa Fohlová
7. místo - Jiří Maixner

5. ročníky:
6. místo - Lenka Chorvátová
6. místo - Matěj Kroulík

Navštivte naši webovou stránku -
adresa: www.zs-kvasiny.cz -jp-

O činnosti kulturní komise

Ve spolupráci s o.s. Život na zámku
byla letos 12.4. poprvé připravena akce
„Vítání jaraÿ. I přes velice krátkou
přípravu se vystoupení dětí, které na
harmoniku doprovázela paní Dáša No-
votná zdařilo. V zámeckém parku se se-
šlo pár lidiček, včetně paní senátorky
Domšové, kteří obdivovali hlavně lehký
taneček víly Josefky. Pro příští rok mů-
žeme tedy počítat opět se spoluprací s
paní Klímovou a připravit Vítání jara s
otvíráním studánek.
Průvod malých a velkých čaroděj-

nic, lampionků a obyvatel Kvasin se se-
šel 30.4. u kvasinské školy. Přes Zako-
panici a Zlatou uličku došel až ke kul-
turnímu domu, kde byla zapálena hra-
nice. Čarodějničky a čarodějové obdr-
želi čarodějnický letecký průkaz s plat-
ností na jeden rok. To proto, aby se k
nám zase příští rok vrátili. Na závěr ve-
čera velkých ohňů byl ohňostroj finan-
covaný obcí.
Dětský den pořádaný kulturní ko-
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misí 8.6. byl připomenutím loňského
Večerníčka. Postavy z večerníčků byly
na odpolední procházce kolem Dlouhé
strouhy a každá měla pro děti připra-
vený nějaký úkol. Děti se pobavily, za-
soutěžily si, prošly se přírodou a na
konci cesty je čekala odměna. I přes ne-
přízeň počasí, které je vždy sázkou do
loterie, se na startu sešlo 52 dětí. V cíli,
který byl v ÚSP se všem moc líbilo.
Děti využily prolézačky, kolotoč, hřiště.
Mnohým se ani nechtělo domů. Škoda,
že počasí se ve 14 hodin mračilo jinak
mohla být účast rodičů s dětmi větší.

Je těžké připravovat akce pro veřej-
nost v malém počtu členů kulturní ko-
mise. I na tuto akci se několik členů od-
hlásilo. Díky pochopení a ochotě dob-
rovolníků se však akce uskutečnila. Za
to jim patří můj dík. Zveme mezi nás
všechny, kteří mají chuť se s námi po-
bavit, dělat si legraci sami ze sebe a mít
radost z toho, že potěší druhé.

Na poslední školní den je připraveno
ještě slavnostní rozloučení s páťáky ze
zdejší ZŠ. Letos ukončí pátou třídu 9
žáků, kteří dostanou knižní odměnu,
která jim bude připomínat první etapu
jejich vzdělávání právě na naší škole.

Za kulturní komisi Vám přeji slu-
nečné léto a pohodovou dovolenou.

-ir-

Dům s pečovatelskou službou

Dům s pečovatelskou službou je v
naší obci v provozu již osm let. Vede
ho paní Rýdlová. V domě je 24 bytů, ve
kterých žije dvacet sedm seniorů. Oby-
vatelé domu mohou využívat placené
pečovatelské služby jako jsou nákupy, v

různém rozsahu úklid domácnosti, do-
náška obědů, praní prádla, drobné ošet-
řovatelské úkony, koupele, doprava kli-
entů k lékaři nebo na úřady, pedikérské
služby.
Žádost o přidělení bytu v tomto

domě mohou podat na obecním úřadě
v Kvasinách senioři z Kvasin kdykoliv.
Jakmile se uvolní byt, obecní úřad ho
evidovaným zájemcům nabídne. V sou-
časné době je na obci devět žádostí.
Vzhledem k tomu, že služby v DPS
nejsou v nepřetržitém provozu, žada-
tel o byt by měl být alespoň částečně
soběstačný.
Čtenáře jistě bude zajímat, kolik se

za takové bydlení platí. Základní mě-
síční nájem za byt je 1700,- Kč. Zálo-
hově se měsíčně platí za topení 1000,-
Kč, za spotřebu vody 100,- až 300,- Kč,
za využívání společných prostor 150,-
Kč (teplo, světlo, výtah). Za odvoz od-
padu se platí 40,- Kč za měsíc.
Na vaše další dotazy k provozu kva-

sinského domu s pečovatelskou službou
vám ochotně odpoví pracovníci obec-
ního úřadu nebo vedoucí DPS paní Rý-
dlová.

-ir-

Naši důchodci

V dubnu a květnu uskutečnil Klub
důchodců pro své členy dvě akce.
24. dubna to byla beseda s panem

Karlem Kučerou na téma Řemesla a
obchod v Kvasinách. Z kroniky jsme
se dozvěděli, že v období mezi první
a druhou světovou válkou a částečně i
za války byla tato činnost v naší obci
velmi bohatá. Pracovali zde dva kováři,
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dva truhláři, několik řezníků a prode-
jen se smíšeným zbožím, množství re-
staurací a několik výčepen. Dva mlýny
tu mlely obilí, několik švadlen šilo šaty.
Krejčí dovedl ušít i obleky nebo kabáty.
Byla tu i výroba dětských kočárků pod
značkou Besol, v místní prodejně se ne-
chaly koupit i látky.

Po této besedě a krátké přestávce
seznámila firma Up Solution - Geo Air
se svými podnikatelskými záměry pří-
tomné občany. Jedná se o výrobu he-
likopter - robotů, žízených na dálku.
Tyto výrobky mají sloužit k vyhle-
dávání lesních požárů, shazování pro-
středků první pomoci, ke hledání ztra-
cených osob a podobně. Dílna na vý-
robu těchto helikopter včetně letiště
by byla umístěna v Kvasinách, což se
setkalo se zápornou odezvou přítom-
ných kvůli obavě z nadměrného hluku.
Po protestech občanů byla tato beseda
předčasně ukončena. Účast: 66 osob.

23. května se pořádal první letošní
autobusový zájezd po trase: Liberec -
Ještěd - Hejnice - Libverda. Nejdříve
to byla prohlídka botanické zahrady,
která všechny účastníky zaujala obrov-
ským množstvím vystavovaných rost-
lin, keřů i stromů z mírného pásma,
tropů i subtropů. Všechny zaujalo ve-
liké množství cizokrajných orchidejí, ja-
kož i vodní želvy a ryby. Po obědě jsme
se svezli kabinovou lanovkou na Ještěd.
Tady jsme pro mlhu toho moc nevi-
děli, ale obdivovali jsme alespoň mo-
numentální stavbu hotelu na vrcholku
hory. Škoda. Poté jsme navštívili ne-
daleké poutní místo Hejnice. Dominan-
tou náměstí je překrásná bazilika Na-

vštívení Panny Marie, postavená v le-
tech 1722 - 1729. Následoval odjezd do
lázní Libverda s kuriózní restaurací v
podobě obřího sudu, kde jsme si dali
každý podle své chuti malé občerstvení.
domů jsme dojeli po 22.hodině, cestou
nás místy provázel déšť. Účast 39 osob.

V měsíci červnu se konal ještě jeden
výlet po hradech Potštejn a Litice spolu
s návštěvou poutního místa Homole a
rozhledny Vrbice. Miroslav Rotter

Volejbal

Pokračuje rozehraná sezóna
2007/08 jarní částí. Přes zimu družstva
dospělých nehrála a mládež začala mlá-
dežnickým turnajem ve dnech 26.-27.
dubna. Byl to již 17. ročník a byl velice
úspěšný. Měli jsme rekordní účast 61
družstev. Hrálo se v několika kategori-
ích a tentokráte vyšlo i krásné slunečné
počasí. V sobotu soutěžilo celkem 22
družstev v šestkovém volejbalu. Po ce-
lodenním zápolení se na stupně vítězů
dostala tato družstva:

1. kategorie - 1. Hradec Králové, 2. VK
Sport Rychnov, 3. Kometa Praha
2. kategorie - 1. Reha RK „Aÿ, 2. Dolní
Újezd, 3. Sokol Třebeš
3. kategorie - 1. VK Tuchlovice, 2. Sla-
vie HK, 3. Kometa Praha „Aÿ
4. kategorie - 1. Sokol Rtyně, 2. Sokol
Třebeš, 3. Sokol Dolní Újezd

V neděli zápolilo celkem 39 družstev
a opět sluníčko přispělo k pohodovému
průběhu všech zápasů. Zapolení probí-
halo ve 3 kategoriích:

1. kategorie - 1. Kometa Praha „Aÿ, 2.
Kometa Praha „Bÿ, 3. VK Tuchlovice
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2. kategorie - 1. VK Rtyně, 2. VK Po-
lička „Aÿ, 3. AŠ Kvasiny
3. kategorie - 1. Jiskra Litomyšl, 2. VK
AŠ Kvasiny „Bÿ, 3. Sokol Týniště

Turnaj proběhl k plné spokojenosti
všech účastníků a oddíl děkuje všem
sponzorům a rodičům za podporu dá
se říci největšího turnaje mládeže v ce-
lostátním měřítku.

Mladí se dále zúčastnili 7. června
turnaje v přehazované v RK a jedno
družstvo skončilo na 2. místě a další
bylo 5. Navíc byl hráč Standa Tarant
vyhlášen nejlepším hráčem své katego-
rie a dostal malý pohár.

Naopak se nedařilo dohrát v kraj-
ském přeboru starších žákyň v šestko-
vém volejbale jarní turnaje - nemoce,
další odchod hráček. Oddíl uspořádal
sice jeden turnaj v Kvasinách, ale do-
mácí nehrály. Skončí proto na posled-
ním místě!

Potěšující je ale zpráva z čtyřko-
vého volejbalu krajského přeboru star-
ších žákyň. Z 18 družstev se po něko-
lika turnajích a kvalifikaci utvořilo ko-
nečné pořadí: 1. Rubena Náchod, 2. Ba-
ník Rtyně, 3. Sokol Malšovice, 4. Jiskra
Třebechovice, 5. Sokol Týniště n. O., 6.
AŠ Kvasiny. Toto umístění lze brát jako
úspěch!

V umístění družstev dospělých
těsně před koncem soutěží lze pozoro-
vat horší umístění v tabulkách oproti
minulému roku.

Krajský přebor 2. třída žen - sku-
pina B:

8. AŠ Kvasiny „Aÿ 34 12 22 50:76 46
10. AŠ Kvasiny „Bÿ 35 10 25 51:85 45

Orlická divize ženy:

3. AŠ Kvasiny „Cÿ 22 8 14 34:51 30

Orlická divize muži:

4. AŠ Kvasiny 17 9 8 36:37 26

Příčiny jsou následující: slabá tré-
ninková účast přes zimu, dlouhodobá
zranění hráčů, neustálé překládání hra-
cích termínů, nesehraná utkání vlivem
deště (není hala!!), zhoršená organi-
zační činnost v družstvech.

Zajímavosti z oddílu

• Oddíl pořádá 42. ročník tradičních
letních turnajů ve dnech 5.-6. čer-
vence 2008. Začátky turnajů v 9 ho-
din, hraje se téměř vždy do pozdního
večera. Po celou dobu je zajištěno
občerstvení přímo v areálu u nádraží.

• Těsně před mládežnickými turnaji se
podařilo opravit již potřetí v krátké
době plot v délce 70 metrů. Oddíl
děkuje touto cestou všem, kteří po-
mohli při realizaci této akce.

• Oddíl ve spolupráci s ÚSP Kvasiny
plánuje na 5. září také již tradiční 11.
ročník v přehazované SOU. Hraje se
po celý den v několika kategoriích.
Každý rok je připravené pro klienty
nějaké překvapení.

• Mládežnická družstva se zúčastní 21.
června na závěr sezóny turnaje v Al-
brechticích n. O. . Naše účast 3 druž-
stev bude ve čtyřkovém volejbale a
hlavně v přehazované.

• Po dobu prázdnin se hraje vždy v
pátek od 17 hodin a každý si může
zkusit obtížnost pískového kurtu na
beach-volejbalovém kurtu.

Alois Vavera
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Své ANO si řekli

Od vydání minulého zpravodaje
uzavřeli sňatek Ptáček Karel a Dvořá-
ková Lucie, Kopecký Otto a Luňáková
Kateřina, Matuška David a Zmítková
Eva.
Přejeme Vám hodně zdraví, radosti,

dostatek lásky a vzájemné úcty, abyste
i těžkosti života dokázali překonat.

Vítáme

V uplynulých měsících se v naší obci
narodili Veronika Holíková, Jakub Va-
lenta a Jan Nosek.
Novým občánkům přejeme do ži-

vota hodně štěstí a šťastným rodičům
gratulujeme.

Blahopřejeme

Vážení čtenáři, ve společenské rub-
rice pravidelně blahopřejeme všem na-
šim spoluobčanům, kteří v příslušném
období dosáhli věku 70 let a více. Pokud
si někdo nepřeje být zde uveden, nechť
nám to prosím oznámí, jinak vycházíme
z údajů evidence obyvatel vedeném na
obecním úřadě. Kultuní komise chodí
blahopřát občanům, kteří dosáli věku
70, 75, 80 let a pak každý další rok.
V následujících měsících oslaví své

narozeniny tito naši spoluobčané:

Červenec

Novotná Miloslava 72
Rydygr Jaroslav 73
Ryšavá Anna 73

Piskorová Vlasta 73
Nosek Vojtěch 77
Ryšavý Jaroslav 79
Fišerová Marie 84
Vrabcová Anna 88
Nosková Jiřina 89
Trojanová Marie 93

Srpen

Zounarová Eva 71
Marelová Stanislava 71
Plíštil Josef 71
Ptáčková Marie 75
Piskora Josef 77
Baran Ján 80
Šmorancová Marie 80
Tobyšková Marie 80
Lednová Miloslava 82
Korousová Emilie 92

Září

Kaiser Jiří 74
Marel Stanislav 76
Malý Václav 78
Ubr Jiří 81
Benešová Zdeňka 81
Koblása Vladimír 81
Vojtíšková Ludmila 83

Vzpomínáme

Na jaře zemřeli tito občané naší
obce: Marie Židová, Jana Prokopová a
Stanislav Bek.
Vážení pozůstalí, přijměte projev

hluboké soustrasti.

















na znovuvysvěcení kostela sv. Jakuba 
ve Skuhrově nad Bělou,

které se bude konat

s následujícím programem:

10.00 slavnostní mše svatá, sloužená 
biskupem Mons. Dominikem 
Dukou

12.00 oběd ve Společenském centru ve 
Skuhrově n.B. 

14.30 koncert hudební skupiny GEMMA 
v kostele sv. Jakuba

16.00 setkání farnosti u grilu u 
Společenského centra

Všechny Vás srdečně zve a na setkání 
se těší

Váš farář František Hofman
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